
Reactie Per Saldo op Internetconsultatie Experimenten onderwijs-zorg 
arrangementen

Per Saldo is blij dat er eindelijk aandacht is voor een groep jongeren waarvan bekend is dat zij al jaren 
geen passend onderwijs krijgen en daardoor in hun ontwikkeling worden belemmerd. Over het 
algemeen zijn wij positief over het experimenteerbesluit.  Het biedt ruimte aan jongeren die nu 
worden uitgesloten van onderwijs en daardoor van participatie in de samenleving. Zij kunnen 
hierdoor niet het leven leiden zoals ze dat zelf graag zouden willen, uitgangspunt van het VN-Verdrag 
Handicap die 5 jaar geleden geratificeerd is door Nederland. 

Per Saldo is bekend met de inbreng van Ieder(In) op de internetconsultatie “Experimenten onderwijs-
zorg arrangementen” en wij ondersteunen hun inbreng. Wij zullen deze punten dan niet nogmaals 
herhalen. Wij hebben naast de punten die Ieder(In) heeft ingebracht nog aanvullende punten die we 
in onderstaande vragen zullen beantwoorden.

Vraag 1 
Wat vindt u van het experimenteerbesluit? Wij vragen u specifiek te reageren door mogelijke 
onjuistheden te benoemen, aanvullingen te doen en praktische voorbeelden te geven.

Het verbaast ons zeer dat vanuit de zorgdomeinen alleen de Jeugdwet, Wlz en ZVW genoemd 
worden. Wij missen hier de Wmo. Wij zijn van mening dat ook de Wmo betrokken moet worden 
omdat een deel van de jong- volwassenen anders uitgesloten wordt van deelname. Ontwikkelen 
stopt niet zomaar bij 18 jaar, sterker nog soms start de ontwikkeling van jongeren in bepaalde 
doelgroepen op latere leeftijd en als zij zich eindelijk kunnen gaan ontwikkelen stopt voor hen deze 
kans om aan het experiment deel te nemen. Door beleidsvrijheid van gemeenten is er geen 
zekerheid dat er een verlening van jeugdhulp plaats zal vinden zolang het experiment loopt. Daarom 
adviseren wij om ook de Wmo mee te nemen in dit experiment. Ditzelfde geldt voor het experiment 
tot maximaal 21 jaar, dit zal minimaal tot 27 jaar mogelijk gemaakt moeten worden, liefst langer (zie 
input Ieder(In).

Per Saldo vindt het jammer dat particulier onderwijs uitgesloten wordt van dit experiment. In het 
verleden is gebleken dat dit vaak een oplossing heeft geboden om kinderen weer tot leren te krijgen, 
mede door de mogelijkheid van kleinschalige settingen, soms zelfs 1-op-1 begeleiding. Nu lag daar de 
mogelijkheid om af te mogen wijken van geldende regels door de AMvB. Juist door deze pilot zouden 
we hier meer zicht op kunnen krijgen omdat monitoring een onderdeel van de pilot is. Dit zou ons 
inzage kunnen geven in belangrijke uitkomsten waar we lering uit kunnen trekken. 

Er wordt in de AMvB niet gesproken over het financiële aspect van het zorgdeel. Wij zijn blij dat 
jongeren deze mogelijkheid krijgen, maar dit mag niet ten koste gaan van de overige noodzakelijke 
hulp. Jongeren die jeugdhulp krijgen en de hulpvraag invullen door hulp vanuit een pgb zullen een 
deel van hun budget moeten afstaan aan zorg tijdens onderwijstijd. Zij zullen echter ook voldoende 
budget moeten hebben om hulp op overige hulpvragen in te vullen. Zij hebben geen zeggenschap 
over te tarieven die gelden voor de onderwijs-zorg-arrangementen, deze zullen dan of afzonderlijk 
vastgesteld moeten worden of de pgb tarieven voor de OZA’s zullen gelijkgesteld moeten worden 
aan de werkelijke kostprijs. Ook moeten budgethouders van te voren goed worden geïnformeerd 
over de procedure en wat dit betekent voor hun pgb budget. Verwijs de budgethouders door naar 
Per Saldo (www.pgb.nl) als zij vragen hebben hierover.

Op het onderdeel evaluatie en monitoring hebben we nog een aanvulling op de input van Ieder(In) 
en dat is dat het oordeel van de jongeren en ouders zwaarwegend moet zijn. Voor hen moet het 

http://www.pgb.nl/


merkbaar beter worden, de jongere moet een leven kunnen leiden zoals hij/ zij dit wil en de 
mogelijkheid hebben om te kunnen participeren.

Vraag 2 
Zijn de vier afwijkingsmogelijkheden die worden gecreëerd in het experimenteerbesluit voor u 
voldoende om de beoogde doelgroep meer maatwerk te kunnen bieden?

Onderwijs op een andere locatie: 
Per Saldo vindt het jammer dat particulier onderwijs uitgesloten wordt van dit experiment. In het 
verleden is gebleken dat dit vaak een oplossing heeft geboden om kinderen weer tot leren te krijgen, 
mede door de mogelijkheid van kleinschalige settingen, soms zelfs 1-op-1 begeleiding. Nu lag daar de 
mogelijkheid om af te mogen wijken van geldende regels door de AMvB. Juist door deze pilot zouden 
we hier meer zicht op kunnen krijgen omdat monitoring een onderdeel van de pilot is. Dit zou ons 
inzage kunnen geven in belangrijke uitkomsten waar we lering uit kunnen trekken. 

Financiën: 
Er wordt in de AMvB niet gesproken over het financieel aspect van het zorgdeel. Wij zijn blij dat 
jongeren deze mogelijkheid krijgen, maar dit mag niet ten koste gaan van de overige noodzakelijke 
hulp. Jongeren die jeugdhulp krijgen en de hulpvraag invullen door hulp vanuit een pgb zullen een 
deel van hun budget moeten afstaan aan zorg tijdens onderwijstijd. Zij zullen echter ook voldoende 
budget moeten hebben om hulp op overige hulpvragen in te vullen. Zij hebben geen zeggenschap 
over te tarieven die gelden voor de onderwijs-zorg-arrangementen, deze zullen dan of afzonderlijk 
vastgesteld moeten worden of de pgb tarieven voor de OZA’s zullen gelijkgesteld moeten worden 
aan de werkelijke kostprijs. Ook moeten budgethouders van te voren goed worden geïnformeerd 
over de procedure en wat dit betekent voor hun pgb budget. Verwijs de budgethouders door naar 
Per Saldo (www.pgb.nl) als zij vragen hebben hierover.

Vraag 3 
Is de route die wordt gekozen voor vrijgestelde jongeren werkbaar?

Per Saldo heeft op deze vraag geen aanvullende punten op de inbreng van Ieder(In)

Vraag 4 
Wij vragen uw aandacht voor de voorwaarden voor deelname voor de initiatieven. Hoe kijkt u aan 
tegen de uitvoerbaarheid?

Per Saldo vindt het jammer dat er geen mogelijkheid is voor initiatieven om tussentijds in te stappen 
in het experiment. Mogelijk dat deelnemende initiatieven eerder besluiten niet door te gaan, dan 
wordt het moeilijk om het beoogde aantal deelnemende jongeren te halen. Er zijn misschien nog wel 
een aantal goede initiatieven die ook mooie resultaten kunnen behalen voor deze jongeren en nu 
nog niet in zicht zijn of geen weet hebben van dit experiment.
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